

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱
Money & Banking 貨幣銀行學

當期課號	3161	Course Number	3161
授課教師	莊智丞	Instructor	
中文課名	貨幣銀行學	Course Name	Money & Banking
開課單位	會計系(二進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	介紹貨幣定義.貨幣形態，貨幣功能及金融市場中各銀行業務。	Objectives	This course introduces following issues: 1.the Economics of Money; 2.Banking; and 3.Financial Financial Markets.
教材	貨幣銀行學原理，黃昱程著，華泰文化事業公司	Teaching Materials	
成績評量方式	1. 平時成績 30% 期中考試 30% 期末考試 40% 2. 考試作弊學期總成績為0分	Grading	1. participation 30% med-term exam. 30% final-term exam. 40% 2.Cheating in examination is strictly prohibited.
教師網頁	-		
教學內容	貨幣銀行學乃貨幣金融的理論與實務，亦是研究經濟財政與工商管理必須具備的基本知識，理論上是總體經濟的一環，金融實務上，貨幣政策、銀行經營與管理、金融市場與國際化...，都需要建立良好的架構才能深入理解。 本課程有感於金融國際化與金融改革-配合「銀行法」的修正、「信託業法」、「金融機構合併法」、「金融控股公司法」的通過，以及面對「金控公司」的成立、合併、第二次金融改革等，是以本學科是一門理論與實務並重的課程，也是進入證券金融或是製造產業的基本課程。	Syllabus	“Money and Banking” is to blend the money theory and practice. And it is the basic knowledge to research the economics finance and the enterprise administration. In theory, it is a part of Macro-economics and more professional. In monetary practice, it is a money system, bank’s operation and management, money market,...etc. It’s to need to establish a good structure to deeply comprehend. We hope that all students may win the other students after graduation to join market.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。